
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 18.01.2024 

 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Gréta Gregorová, Jakub Kuruc, Mgr. Natália Podhorná, RNDr. 

Andrej Machlica, Ing. arch. Elena Pätoprstá (od 17:17), Mgr. Mária Riganová 

Ospravedlnení: Juraj Valocsay, Mgr. Ján Kaľavský 

Neprítomný: Ing. Samuel Bezák 

Hostia: Mgr. Alžbeta Neuschlová, Ing. arch. Viktor Kasala 

Trvanie: od 17:00 do 19:20 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Urbanistické štúdie zóna Lužná a zóna Brány (p. Kasala) 

3. Návrh Zásad odmeňovania poslancov miestneho zastupiteľstva a členov komisií – 

neposlancov v mestskej časti Bratislava-Petržalka (p. Neuschlová) 

4. Správa o činnosti komisie ŽPaVP za rok 2023 

5. Návrh na odvolanie člena z komisie ŽPaVP z radov neposlancov 

6. Voľba nového podpredsedu komisie ŽPaVP 

7. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a potvrdila, že komisia je uznášaniaschopná. Zároveň navrhla 

ihneď prejsť k schváleniu bodov programu. 

 

 

 

 

 



BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 2 – Urbanistické štúdie: zóna Lužná a zóna Brány 

Pán Viktor Kasala prostredníctvom prezentácie predstavil členom komisie materiál ohľadom 

urbanistických štúdií v zóne Lužná (územie spol. VODOTIKA pri Bosákovej) a v zóne Brány 

(spol. VI Group pri železničnej stanici). Účelom urbanistických štúdií je zmena územného plánu 

tak, aby bolo možné postaviť viac bytov – aj nájomné bývanie. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Ako prvú predstavil pán Kasala UŠ zóny Lužná. 

Pani Milincká sa pýtala, či bude vybudovaná v lokalite aj materská škôlka. Pán Kasala 

odpovedal, že áno a zároveň by mal byť vybudovaný aj domov pre seniorov. 

Ďalej sa pýtala na vzdialenosť bytových domov od železnice z dôvodu veľkého hluku. Pán 

Kasala vysvetlil, že sa bude vyžadovať hluková štúdia a aj stanovisko od RÚVZ. Okná bytov 

by mali byť otočené skôr na druhú stranu smerom od železnice. 

O 17:17 sa pripojila ku komisii pani Pätoprstá. 

Pán Machlica sa pýtal na možnosti parkovania v zóne Lužná. Pán Kasala vysvetlil, že je 

plánovaný aj jeden parkovací dom. 

Pani Riganová sa pýtala, či sú v štúdii plánované aj trasy a chodníky pre peších, na to pán Kasala 

odpovedal, že áno a zároveň je plánovaná aj cyklotrasa. 

Pán Kuruc sa pýtal, či MČ dávala k predmetným štúdiám nejaké pripomienky. Pán Kasala 

povedal, že zatiaľ má MČ prichystaných niekoľko pripomienok: 

- dopad zvýšenej miery dopravy na celé územie Petržalky 

- pripomienka ohľadom fasád budov, ktoré sa javia ako nedostatočne protihlukové 

- vyžiadanie čistopisu zadania UŠ 

- otázka ohľadom hranice ochranného pásma dráhy železnice (či je dodržaná) 

- kolízia s existujúcimi inžinierskymi sieťami 

- pripomienka k výsadbe zelene nie len nad podzemnými objektmi, ale aj v teréne 

- posúdenie umiestnenia zariadenia opatrovateľskej služby 

 



Pán Machlica navrhol, aby sa spravila štúdia ohľadom znečistenia ovzdušia očakávanou 

zvýšenou dopravou. 

Pani Pätoprstá navrhla, aby určite bola vybudovaná protihluková bariéra. 

Pán Kuruc sa spýtal, či sa rieši aj dopravno-kapacitné posúdenie. Pán Kasala potvrdil, že túto 

požiadavku určite evidujú. 

Členovia komisie trvajú na požiadavke, aby zamýšľané zariadenie pre seniorov bolo 

jednoznačne umiestnené viac vo vnútrobloku, v tichšej časti ďalej od železnice. Zároveň trvajú 

na požiadavke protihlukovej štúdie a vybudovaní protihlukovej bariéry. 

 

Ako druhú predstavil pán Kasala UŠ zóny Brány. 

Pán Kuruc sa pýtal na podzemné garáže v danom objekte. Pán Kasala odpovedal, že by 

pravdepodobne mali byť pod celým riešeným pozemkom. 

Pán Kasala predstavil pripomienky MČ, ktoré sú rovnaké ako pri zóne Lužná. Doplnená je ešte 

pripomienka ohľadom návrhu riešenia statickej dopravy a dopravno-kapacitné posúdenie 

prepojenia na Rusovskú cestu + dopad na všetky existujúce križovatky v danej oblasti. 

Ďalej vysvetlil, že v budúcnosti by mala byť v rozvíjajúcom sa okolí Matadorky plánovaná aj 

školská zóna. 

Členovia komisie požadujú doplniť pripomienku – preveriť stavbu v súvislosti 

s environmentálnou záťažou bývalej Matadorky v danom území na náklady developera. 

Vzhľadom na informatívny charakter prezentácie komisia nevydala k bodu č. 2 žiadne 

uznesenie. 

BOD 3 – Návrh Zásad odmeňovania poslancov miestneho zastupiteľstva a členov komisií 

– neposlancov v mestskej časti Bratislava-Petržalka 

Pani Alžbeta Neuschlová informatívne predstavila členom komisie materiál ohľadom Návrhu 

Zásad odmeňovania poslancov miestneho zastupiteľstva a členov komisií – neposlancov v 

mestskej časti Bratislava-Petržalka. Materiál bude oficiálne predkladaný až na aprílové MiZ 

a MiR. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pani Pätoprstá sa informovala, kedy bude materiál dostupný pre členov všetkých komisií. Pani 

Neuschlová vysvetlila, že bude zaslaný pred najbližšími zasadnutiami komisií vo februári. 

Pán Machlica sa pýtal, či všetci poslanci aj neposlanci dostanú rovnakú odmenu, aj keď 

nevykazujú žiadnu činnosť. Pani Neuschlová odpovedala, že odmeny sú rozdelené podľa 

mesiacov. Odmeny majú paušálnu zložku a zložku podľa aktivity, niektoré aktivity je veľmi 

ťažké odsledovať a táto téma bude na dlhšiu diskusiu. 

Pani Milincká k tomu doplnila, že bude vytvorená pracovná skupina, ktorá sa má zaoberať práve 

témou spravodlivejšieho odmeňovania pre tých, ktorí sú aktívnejší. 

Vzhľadom na informatívny charakter predstaveného materiálu komisia nevydala k bodu č. 3 

žiadne uznesenie. 

 

 



BOD 4 – Správa o činnosti komisie ŽPaVP 

Pani Lenka Milincká predstavila členom komisie materiál ohľadom činnosti komisie ŽPaVP 

v roku 2023. Vybrala hlavné najdôležitejšie body, ktorým sa komisia počas roka venovala. 

Prebehla diskusia. 

Pán Kuruc doplnil, že sa upravil rokovací poriadok a príprava správy o činnosti komisií je 

novinka, a pôjde zakaždým ako informačný materiál na MiZ. 

Uznesenie č. 01/2024: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

b e r i e  n a  v e d o m i e 

 

Správu o činnosti komisie životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-

Petržalka 2023. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 7 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 5 – Návrh na odvolanie člena z komisie ŽPaVP z radov neposlancov 

 

Pani Lenka Milincká vysvetlila, že bod č. 5 vyplynul z odprezentovanej správy o činnosti 

komisie ŽPaVP v roku 2023. Člen komisie z radov neposlancov, pán Samuel Bezák, bol na 

zasadnutí komisie prítomný iba raz a už sa viackrát nedostavil, dokonca dvakrát svoju účasť ani 

neospravedlnil. Preto navrhuje jeho odvolanie. 

Ďalej navrhla, že osloví jedného príslušníka mestskej polície, či by sa nechcel do komisie pridať. 

 

Členovia komisie sa zhodli, že by bolo vhodné osloviť niekoho z radov mestskej polície, alebo 

niekoho, kto sa venuje napr. enviro-vzdelávaniu, prípadne niekoho, kto by svojim pracovným 

zameraním tematicky doplnil zloženie komisie. 

 

Uznesenie č. 02/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d v o l a ť 

 

pána Ing. Samuela Bezáka z komisie životného prostredia a verejného poriadku z dôvodu 

dlhodobej neúčasti na zasadnutiach komisie. 



Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 7 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 6 – Voľba nového podpredsedu komisie ŽPaVP 

 

Pani Lenka Milincká informovala, že pán Michal Sabo sa vzdal funkcie poslanca a preto sa 

uvoľnilo miesto podpredsedu komisie ŽPaVP. 

Členovia komisie sa zhodli, že by novým podpredsedom mohol byť pán Jakub Kuruc. Prebehlo 

hlasovanie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 7 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Pán Jakub Kuruc bol zvolený za nového podpredsedu komisie ŽPaVP. 

BOD 7 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Pani Milincká informovala o požiadavke voľby zástupcov do dotačnej komisie, ktorá bude 

posudzovať predkladané projekty na pridelenie dotácie. Z každej komisie by mali byť zvolení 

dvaja zástupcovia. 

Komisia vybrala do dotačnej komisie dve členky: 

- pani Elenu Pätoprstú 

- pani Máriu Riganovú 

 

V rámci diskusie pani Pätoprstá upozornila, že pracovníci MČ na viacerých miestach príliš 

zasoľovali chodníky – napr. lokalita Tupolevova, Gessayova. Navrhla, že by bolo vhodnejšie 

namiesto soli používať zeolit a aj menej soliť. 

 

Pani Riganová sa pýtala na cvičiace stroje pri Veľkom Draždiaku, ktoré prehnili a boli 

odstránené. Pán Kuruc odpovedal, že predtým tieto stroje neboli vo vlastníctve MČ, ale MČ už 

plánuje vybudovanie nového vlastného zariadenia na tom istom mieste. 

 

Ďalej pani Riganová upozornila na zvláštne vyhradené parkovacie miesto, ktoré nie je správne 

označené. Majiteľ miesta sa dlhodobejšie nezdržuje v Petržalke a miesto nevyužíva. Pani 

Milincká vysvetlila, že ak má preukaz ZŤP, tak to má vyhradené na celý rok len pre neho bez 

ohľadu na to, ako dlho sa v Petržalke zdržiava. 

Pýtala sa aj na psíčkarov, ktorí nie sú zaevidovaní v Petržalke, ale psa dlhodobo venčia na území 

Petržalky. Pani Milincká odpovedala, že pes musí byť zo zákona zaevidovaný a musí mať 

známku, ale nie je určené povinne že kde a ako sa má zdržiavať. 

 

 



Pani Pätoprstá sa pýtala, či je možné od majiteľov psov vyžadovať číslo čipu do databázy MČ, 

ktorý by následne mohla kontrolovať mestská polícia a zistiť tak všetky potrebné údaje. 

 

Ďalej pani Pätoprstá požaduje informáciu, či MČ plánuje rozširovať komunitné záhrady resp. 

budovať svoje vlastné. 

 

 

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

 

 

 

Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 18.01.2024 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


